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W INFORMATORZE ZNAJDZIESZ:
✦  NAJWAŻNIEJSZE FAKTY ZE SPRAWOZDANIA 
    Z DZIAŁALNOŚCI SPÓŁDZIELNI W 2015 ROKU.
✦  O SUKCESACH I PROBLEMACH PISZE PIOTR 
    KŁODZIŃSKI, PREZES ZARZĄDU.
✦  O KONIECZNOŚCI WSPÓŁDZIAŁANIA W SPÓŁ-
    DZIELNI PISZE GRZEGORZ OKOŃSKI, PRZEWOD- 
    NICZĄCY RADY NADZORCZEJ.
✦  SPRAWOZDANIE Z DZIAŁALNOŚCI RN.
✦  COROCZNE BADANIE SATYSFAKCJI W „ENER- 
    GETYCE” - PREZENTACJA WYNIKÓW.
✦ WSZYSTKO O ZMIANACH W STATUCIE, CO 
    NALEŻY WIEDZIEĆ PRZEZ WZCZ.

Reklama

NIE SIEDŹ W DOMU, PRZYJDŹ NA 
WALNE ZGROMADZENIE CZŁONKÓW

   Oddajemy w Państwa ręce kolejne specjalne wydanie „M6 - Informatora na Walne”. Mamy nadzieję, że gazeta będzie przydatnym przewodnikiem 
dla tych, którzy zdecydują się w najbliższą sobotę (zapewne bardzo upalną, co już staje się tradycją zebrań w „Energetyce”) udać na WZCz do cen- 
trum konferencyjno-kongresowego przy ul. Bobrowieckiej 9. Ale jeszcze bardziej zachęcamy do lektury osoby, które z różnych przyczyn nie 
zdecydują się na udział w spotkaniu. Na kilku stronach staraliśmy się w sposób zwięzły, przejrzysty i atrakcyjny przekazać wszystkie najważniej- 
sze informacje dotyczące działalności spółdzielni w ubiegłym roku. Warto wiedzieć w jakiej kondycji jest „firma”, która zarządza naszym budyn- 
kiem i otoczeniem w jakim mieszkamy my sami i nasza rodzina. 
   Znacznie więcej na ten temat można będzie usłyszeć uczestnicząc w Walnym. Im większa frekwencja, tym mocniejszy mandat dla decyzji, które 
na nim zapadną i większa ich reprezentatywność. Swoją obecnością na WZCz pokazujemy, że nie pozostajemy obojętni co do spraw spółdzielni. 
Bierność i brak zaangażowania umniejszają prawo do ewentualnego późniejszego krytykowania sytuacji i działań. Walne jest ważne niezależnie 
od ilości uczestników i kluczowe dla spółdzielni liczącej blisko 18 tys. członków decyzje mogą zostać podjęte nawet przez kilkadziesiąt osób. 
    Początek zebrania o godzinie 10.00. Warto jednak przyjść chwilę wcześniej, by uniknąć tłoku przy wydawaniu kart do głosowania - te wydawane 
będą już od 9.00. Przypominamy, że na zebranie można wyznaczyć pełnomocnika, który będzie głosował w naszym imieniu. 
   Zebranie musi uporać się z olbrzymią materią, dodatkowo zwykle toczą się żywe dyskusje, zatem standardem jest, że trwa wiele godzin. Jeśli 
ktoś nie może lub nie chce siedzieć cały dzień, warto zajrzeć choćby na chwilę.
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M6. Ukazuje się od 1996  roku. 
Wydawca: Międzyzakładowa Spółdzielnia 
Mieszkaniowa  „Energetyka”.
Adres redakcji: ul. Zwierzyniecka 8A,  
00 - 719  Warszawa. Tel. 22 841 60 11.
Strona internetowa spółdzielni: 
www.msmenergetyka.pl.

Kontakt do redakcji: m6@msmenergetyka.pl, 
tel. 600 38 33 34.
Nakład: 19 200.  ISSN 1508-9266.
Redaktor naczelny: Mariusz Ilnicki.
Artykułów niezamówionych nie zwracamy. 
Redakcja zastrzega sobie prawo do redagowania     
i skracania nadesłanych tekstów.

Za treść reklam, ogłoszeń i artykułów sponsoro- 
wanych redakcja nie odpowiada.
Dyżury redakcyjne: 6 i 20  czerwca.
Lipiec i sierpień - brak dyżurów, przerwa 
wakacyjna. 
Następny numer  M6  ukaże się na w  drugiej 
połowie sierpnia 2016.

✦ W pobliże sali w której odbędzie się WZCz dojeżdżają autobusy linii: 
107, 131, 141, 159, 162, 168, 180, 185, 187 - od ulicy Chełmskiej. 
Wjazd i wyjazd z parkingu znajdującego się na terenie obiektu od ul. 
Kierbedzia bramą nr 5. Dla uczestników WZCz parking jest bezpłatny 
- aby skorzystać należy pobrać paragon przy wjeździe i ostemplować 
go w recepcji centrum (budynek G, litera R na mapie), następnie od- 
dać przy wyjeździe.  Wejście z podjazdem dla osób niepełnospraw- 
nych od ulicy Bobrowieckiej przy bramie nr 3. 

✦ Obrady odbędą się w sali Chopin, która znajduje się w budynku A na 
V piętrze (X na mapce). Dostępne są dwie windy - administracja cen- 
trum zwraca uwagę na przestrzeganie dopuszczalnego obciążenia wind -  niestosowanie się do zaleceń może prowadzić do awarii wind.

✦ Sala jest klimatyzowana  -  wysoka temperatura, która zwykle towarzyszy WZCz nie powinna być problemem dla obradujących. 
✦ Dla uczestników WZCz w sąsiedniej sali Moniuszko będzie zorganizowany catering w postaci kanapek oraz napojów. Każdy członek odbiera- 
jąc kartę do głosowania otrzyma również  bon, który będzie mógł wykorzystać w sali z cateringiem. W sali obrad dostępna będzie woda.

✦ Głosowanie odbywa się za pomocą kart elektronicznych wydawanych na podstawie dowodu tożsamości. Aktywacja karty odbywa się podczas 
wejścia na salę obrad, zaś dezaktywacja przy wyjściu. Czynności należy wykonywać każdorazowo przy opuszczaniu sali i wchodzeniu na salę.

✦ Głosowania są tajne. Zewnętrzna firma wynajęta do obsługi głosowania nie posiada list z nazwiskami członków uczestniczących w  WZCz. 
✦ Dla sprawnego rozpoczęcia WZCz warto przyjść wcześniej - mandaty wydawane są już od 9.00. Pozwoli to uniknąć kolejek tuż przed 10.00             
i rozpocząć punktualnie zebranie.

 WZCZ - PRAKTYCZNE 
 INFORMACJE

x

  Warto wiedzieć przed walnym...
1. Członkowie MSM „Energetyka” mają prawo zapoznać się ze spra- 
wozdaniami i projektami uchwał, które są wyłożone do wglądu             
w biurze Zarządu spółdzielni przy ul. Zwierzynieckiej 8A, w admini- 
stracjach osiedli:  w poniedziałki i czwartki w godzinach od 10 do 
18, we wtorki, środy i piątki w godzinach od 8 do 14, oraz na stronie 
www.msmenergetyka.pl. 

2. Członkowie oraz organy spółdzielni mają prawo zgłaszania pro- 
jektów uchwał i ządania zamieszczenia oznaczonych spraw w po- 
rządku obrad Walnego Zgromadzenia. Projekty uchwał należało 
złożyć w terminie do 27 maja w biurze Zarządu przy ul. Zwierzy- 
nieckiej 8A.
3. Stosowne zmiany w porządku Walnego Zgromadzenia wraz ze 
zgłoszonymi projektami uchwał są wyłożone do wglądu w biurze 
Zarządu spółdzielni przy ul. Zwierzynieckiej 8A, w administracjach 
osiedli oraz na stronie internetowej.
4. Członkowie mają prawo zgłaszania poprawek do projektów 
uchwał nie później niż na 3 dni przed dniem posiedzenia WZCz. Dla 
zachowania ww. terminu poprawki do wyłożonych projektów 
uchwał należy składać w siedzibie spółdzielni nie później niż do           
8 czerwca br. (środa) do godziny 15.30.

5. Zgodnie z art.36 §3 i §4 Prawa spółdzielczego członek może 
uczestniczyć w  Walnym Zgromadzeniu przez pełnomocnika. 
Pełnomocnik nie może zastępować więcej niż jednego członka. 
Pełnomocnictwo powinno być udzielone na piśmie i dołączone do 
protokołu WZCz. Członek MSM „Energetyka” będący jednocześnie 
pracownikiem spółdzielni nie może być pełnomocnikiem na WZCz.

... i podczas zebrania (z Regulaminu WZCz)
§ 4 pkt. 1. Walne Zgromadzenie może podejmować uchwały jedynie 
w sprawach objętych porządkiem obrad podanym do wiadomości 
członków w terminach i w sposób określony w statucie spółdzielni.
§ 5 pkt. 3. Przy obliczaniu wymaganej większości głosów dla pod- 
jęcia uchwały uwzględnia się tylko głosy oddane „za” i „przeciw” 
uchwale.
§ 7 pkt.1. Przewodniczący Walnego Zgromadzenia lub jego danej 
części otwiera dyskusję udzielając członkom głosu w kolejności 
zgłoszenia się (...). 
§ 7 pkt. 2. Członkom Zarządu i Rady Nadzorczej przewodniczący 
WZCz lub jego danej części może udzielać głosu poza kolejnością.
§ 7 pkt 3. Przewodniczący ma prawo zwrócić uwagę każdemu mów- 
cy, jeśli odbiega on od zagadnienia będącego przedmiotem dysku- 
sji lub przekracza czas ustalony dla przemówień.
§ 7 pkt. 4. Przewodniczący może odmówić udzielenia głosu osobie, 
która w danej sprawie już przemawiała. 
§ 7 pkt. 5. W sprawach formalnych przewodniczący udziela głosu 
poza kolejnością zgłoszenia. Za wnioski w sprawach formalnych 
uważa się wnioski w przedmiocie sposobu obradowania i głosowa- 
nia, a w szczególności w sprawach: 
a) głosowania bez dyskusji;   b) przerwania dyskusji;   c) zamknięcia 
listy mówców;   d) ograniczenia czasu przemówień;    e) zarządzenia 
przerwy.
W sprawach formalnych może zabrać głos jedynie dwóch mówców, 
jeden „za” i jeden „przeciw”. Wszystkie wnioski formalne, a także 
oświadczenia do protokołów mogą być zgłaszane ustnie. 

http://www.msmenergetyka.pl
http://www.msmenergetyka.pl
mailto:m6@msmenergetyka.pl
mailto:m6@msmenergetyka.pl
http://www.msmenergetyka.pl
http://www.msmenergetyka.pl
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1. Spółdzielnia na koniec 2015 roku liczyła 17 647 członków (liczba ta 
uległa przez rok zmniejszeniu o 209 członków). 3 051 osoby posiada- 
jące tytuły prawne do lokali w zasobach spółdzielni nie przystąpiło do 
MSM „Energetyka”. Zasoby mieszkaniowe to 259 budynków mieszkal- 
nych liczących 18 842 lokali mieszkalnych o łącznej powierzchni użyt- 
kowej 917 241 mkw. Oprócz tego 21 budynków użytkowych o  łącz- 
nej powierzchni  75 389 mkw,  w  tym garaże  -  37 521 mkw.
2. Działaniami spółdzielni kieruje Zarząd w którego skład wchodzą: 
Piotr Kłodziński - prezes Zarządu, Grzegorz Engelbrecht - członek  Za- 
rządu, Leszek Kaczmarski - członek Zarządu.  Bieżącą pracą admini- 
stracji siedmiu osiedli kierują pełnomocnicy Zarządu: Bernardyńska          
- Katarzyna Szwarc, Idzikowskiego - Jadwiga Pawłowska-Radecka, 
Sadyba - Krzysztof Kuciński, Sielce - Janusz Kordel, Stegny Południe             
- Bartosz Jagielski, Stegny Północ - Andrzej Pytko, Stegny Rożek - Wal- 
demar Korpak. Nadzór nad ich funkcjonowaniem sprawują rady osied- 
li. Nadzór nad działalnością całej spółdzielni sprawuje 24-osobowa   
Rada  Nadzorcza.

3. W planie działalności całej spółdzielni oraz poszczególnych osiedli 
istnieje podział kosztów i przychodów na tzw. gospodarkę zasobami 
mieszkaniowymi (gmz) i pozostałą działalność gospodarczą. W efek- 
cie występują dwa odrębne wyniki finansowe: dla gospodarki zasoba- 
mi mieszkaniowymi i dla pozostałej działalności gospodarczej. Od do- 
chodu uzyskanego z pozostałej działalności gospodarczej za 2015 
rok zapłacono 2,14 mln zł podatku dochodowego.
4. Dochód z pozostałej działalności gospodarczej powstaje z dwóch 
źródeł. Pierwsze to dochody poszczególnych nieruchomości pocho- 
dzące z ich powierzchni wspólnej. Dochody te przysługują członkom       
i właścicielom danej nieruchomości. Drugie źródło to dochód z mająt- 
ku wspólnego spółdzielni przysługujący wszystkim członkom. Zgod- 
nie z prawem, dochód ten może być przeznaczony na pokrycie kosz- 
tów eksploatacji i utrzymania nieruchomości, prowadzenie działalno- 
ści społecznej, wychowawczej, kulturalnej i sportowej. Szczegółowe 
decyzje o podziale tego dochodu podejmuje Walne Zgromadzenie 
Członków po przyjęciu rocznego sprawozdania finansowego spół- 
dzielni. 
5. W skali osiedli saldo ogółem w gospodarce zasobami mieszkanio- 
wymi zamknęło się wynikiem dodatnim w wysokości 197 tys. zł (w ro- 

ku 2014 - 436 tys. zł), przy czym jest ono wynikiem sumy sald dodat- 
nich w  kwocie 1,76 mln zł i sald ujemnych w  wysokości 1,57 mln zł       
w nieruchomościach. Nadwyżka kosztów nad przychodami z opłat 
eksploatacyjnych miała miejsce w nieruchomościach na trzech osied- 
lach: Stegny Południe, Sielce i Sadyba. 
6. Działalność gospodarcza zamknęła się dochodem netto w kwo- 
cie 8,47 mln zł, przy 8,79 mln zł w roku 2014. Ogółem z działalności 
gospodarczej spółdzielnia uzyskała wynik o 21 proc. lepszy od zało- 
żeń przyjętych w planie na rok 2015. Z kolei wynik finansowy z działal- 
ności gospodarczej prowadzonej w osiedlach wyniósł 7,12 mln zł net- 
to, przekraczając tym samym założenia planu na rok 2015 o ponad 17 
proc. Pięć osiedli: Sielce, Sadyba, Stegny Północ, Stegny Południe i Ber- 
nardyńska, uzyskały wyniki lepsze od przyjętych wcześniej prognoz. 
Głównym źródłem dochodów w tym obszarze jest wynajem lokali użyt- 
kowych. 
7. W ubiegłym roku przeprowadzono prace remontowe o wartości 
27,65 mln zł (stanowiło to 96 proc. przyjętego na dany rok planu; 

2014 - 36,68 mln zł). 24 proc. środków na remonty pochodziło z poży- 
czek z centralnego funduszu remontowego.  Przeprowadzone prace      
w głównej mierze dotyczyły poprawy bezpieczeństwa w budynkach            
i obejmowały, m.in. wymianę wewnętrznych linii zasilających (3,27 
mln zł, prace wykonano w 21 budynkach), remonty balkonów i loggii 
(3,17 mln zł, 58 budynków), wymiany wind (2,98 mln zł, 19 budyn- 
ków), wymiany instalacji gazowych (1,84 mln zł, 16 budynków). 
Oprócz remontów w poszczególnych nieruchomościach, część bud- 
żetu pochłonęły pracy na terenach osiedli. Na ten cel wydano 3,2 mln 
zł, z czego za kwotę 1,7 mln zł przeprowadzono remonty chodników, 
ulic i miejsc parkingowych. Rok wcześniej na ten cel w skali spółdzielni 
przeznaczono 3,44 mln zł.
8. Oprócz wydatków na remonty, na osiedlach prowadzone były bieżą- 
ce prace konserwacyjne. Ich koszt to 6,88 mln zł - kwota ta praktycz- 
nie nie uległa zmianie względem 2014 roku.

9. Udziały osiedli w centralnym funduszu remontowym (CFR) wynoszą 
łącznie 61,86 mln zł. Z CFR udzielane są pożyczki na działalność re- 
montową (18,87 mln zł), finansowana jest budowa lokali na wynajem 
(8,76 mln zł) czy przygotowanie inwestycji (3,56 mln zł). Z funduszu 
wnoszone są także na początku roku opłaty za wieczyste użytkowanie 

NAJWAŻNIEJSZE FAKTY ZE SPRAWOZDANIA ROCZNEGO „ENERGETYKI”

TO BYŁ ROK, CZYLI SPRAWOZDANIE        
Z DZIAŁALNOŚCI SPÓŁDZIELNI W 2015

WYNIKI FINANSOWE POZOSTAŁEJ DZIAŁALNOŚCI GOSPODARCZEJ (w tys. zł)

Jednostka organizacyjna Przychody Koszty Dochód brutto Dochód netto % wykon.

Sielce 2 196,4 674,7 1 521,7 1 283,6 106,8

Sadyba 4 170,4 1 739,0 2 431,4 2 040,0 130,5

Stegny Północ 2 469,0 825,9 1 643,1 1 355,0 112,9

Stegny Rożek 1 020,2 416,5 603,7 493,5 94,2

Stegny Południe 4 605,6 2 988,0 1 617,6 1 047,0 144,5

Bernardyńska 952,4 338,9 613,5 499,3 126,7

Idzikowskiego 1 143,5 659,5 484,0 406,5 86,3

Ogółem osiedla 16 557,5 7642,5 8 915,0 7 124,9 117,2

Biuro Zarządu Ogólnego 2 134,1 438,6 1 695,5 1 345,6 145,7

Ogółem spółdzielnia 18 691,6 8 081,1 10 610,5 8 470,5 120,9

Osiedle
Proponowana kwota  

(zł) 

Sielce 1 283 582

Sadyba 2 040 053

Stegny Południe 1 047 046

Stegny Północ 1 355 000

Stegny Rożek 493 478

Idzikowskiego 406 478

Bernardyńska 499 287

Biuro Zarządu Ogólnego 1 345 561

PROPOZYCJA PODZIAŁU NADWYŻKI  
BILANSOWEJ (8 470 486 zł)
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gruntu (7,2 mln zł). Zwrot dokonywany jest przez administracje osied- 
li w okresach miesięcznych, ponieważ w opłatach za lokale opłata za 
użytkowanie wieczyste rozłożona jest na 12 miesięcy. Stan środków 
tego funduszu na dzień 31 grudnia 2015 r. wynosił 27,66 mln zł. Wol- 
ne środki funduszu są lokowane w banku na rachunkach termino- 
wych. Uzyskane w zeszłym roku oprocentowanie to 1,33 mln zł brutto.
10. W 2015 roku udzie- 
lono 37 pożyczek z CFR 
na łączną kwotę   7,59 
mln zł. Finalnie wyko- 
rzystane zostały środki 
w wysokości 6,55 mln 
zł. Z pożyczek skorzy- 
stały nieruchomości z 
osiedli Stegny Południe 
i Północ, Sadyba i Sielce. O najwyższą pożyczkę (400 tys. zł)  wniosko- 
wali mieszkańcy budynku Korczyńska 10. Środki przeznaczono na re- 
mont klatki schodowej i  korytarzy.

11. Zadłużenia w opłatach za lokale wyniosły w 2015 r. 4,8 proc. rocz- 
nego wymiaru opłat - rok wcześniej wskaźnik zadłużeń był wyższy          
i wynosił 5,1 proc. Kwota zaległości względem spółdzielni to 6,5 mln 
zł. „Energetyka” systematycznie poprawia ściąganie zaległości, któ- 
rych wymiar jeszcze kilka lat temu przekraczał 6 proc. W strukturze 
zadłużeń największą część, bo prawie 67,4 proc., stanowią zaległości 
bieżące. Są to w głównej mierze zadłużenia krótkoterminowe - jedno- 
i dwumiesięczne. Spółdzielnia stale prowadzi działania zmierzające 
do odzyskania należności od mieszkańców. W 2015 r. w trybie postę- 
powań egzekucyjnych prowadzonych przez komorników sądowych 
wyznaczonych zostało 19 terminów licytacji spółdzielczych własno- 
ściowych praw do lokali mieszkalnych. W kolejnych 9 sprawach postę- 

powania egzekucyjne zostały umorzone przed wyznaczeniem termi- 
nów licytacji z uwagi na uregulowanie zaległości. W wyniku postępo- 
wań egzekucyjnych w ubiegłym roku spółdzielnia odzyskała wraz z od- 
setkami 1,28 mln zł.
12. W ciągu 12 miesięcy ubiegłego roku zespół radców prawnych          
w MSM „Energetyka”: parafował 756 umów dotyczących eksploatacji, 

najmu lokali użytko- 
wych i  dzierżawy tere- 
nu; skierował do sądu 
370 spraw (sprawy do-  
tyczące opłat za lokale 
mieszkalne i użytkowe, 
dzierżawy terenu, eks- 
misyjne, spłaty kredytu 
i inne); uczestniczył w 

89 rozprawach sądowych dotyczących ww. spraw; wydał 73 opinie 
prawne dotyczące m.in. spraw eksploatacyjnych, samorządowych, 
członkowsko-mieszkaniowych.
13. Wskaźnik kosztów zarządzania ogólnego obciążający eksploata- 
cję dla wszystkich rodzajów lokali w roku 2015 wyniósł 0,25 zł/mkw 
miesięcznie. Koszty biura zarządzania ogólnego w skali całego roku 
wyniosły 5,7 mln zł. 
14. Średnie zatrudnienie wyniosło 368 etatów i było  to o 11 etatów 
mniej niż rok wcześniej. Wynagrodzenia pochłonęły 20,4 mln zł - kwo- 
ta praktycznie bez zmian w stosunku do roku 2014. W zdecydowanej 
większości usługi na rzecz mieszkańców wykonują pracownicy spół- 
dzielni zatrudnieni na umowach o pracę. Średnia płaca w Energetyce 
była na poziomie 4 570 zł brutto (139 zł więcej niż w 2014).

CIEKAWE LICZBY
✦  0 proc. wynosi obecny wskaźnik rewaloryzacji (urealnienia) 
pożyczek z CFR. Brak inflacji oznacza, że spłacana jest wyłącznie 
kwota pożyczki.

✦ 0,25 zł  -  wynosił w 2015 roku koszt zarządzania ogólnego 
przypadający miesięcznie na mkw. W tym roku to  0,26 zł.
✦ 1 326 100 zł  -  wartość odsetek uzyskana z  ulokowanych 
przez spółdzielnię w banku wolnych środków z CFR.

✦ 5 089 556 zł  -  taka część nadwyżki bilansowej zasili fundusze 
remontowe nieruchomości (w myśl propozycji przygotowanej 
przez Zarząd).

✦ 16 557 500 zł  -  to przychody spółdzielni z działalności gospo- 
darczej, głównie wynajmu lokali użytkowych.

✦  47 654 100 zł  -  kwota pożyczek udzielonych z CFR na termo- 
modernizację budynków. Pożyczki praktycznie zostały spłacone 
przez nieruchomości - do spłaty została kwota 261 tys. zł. 

✦  120 640 900 zł  -  wyniosły przychody z opłat za eksploatację 
w skali całej spółdzielni.

opr. na podstawie Sprawozdania z działalności spółdzielni w 2015 r.

Reklama

WWW.MSMENERGETYKA.PL 
Wszystko o WZCz w Internecie.
Na stronie internetowej spółdzielni  znajdują się zawiado- 
mienie o zwołaniu WZCz wraz z porządkiem obrad, spra- 
wozdanie roczne z działalności Zarządu, sprawozdanie 
finansowe oraz sprawozdanie Rady Nadzorczej. 

UWAGA NA FAŁSZYWYCH 
ADMINISTRATORÓW!
Na terenie osiedli spółdzielni miały miejsce próby oszustwa 
poprzez podanie się za  pracownika administracji. To nowa 
metoda oszustwa na którą szczególnie narażone są osoby 
starsze. Oszuści najczęściej sugerują awarię w budynku, 
bądź inny problemem. Celem jest maksymalne odwrócenie 
uwagi mieszkańca - poprzez np. wspólne poszukiwanie rzeko-  
mego przecieku w łazience.  W tym czasie drugi z przestęp- 
ców okrada mieszkanie. Jeśli podejrzewamy, że ktoś próbuje 
nas oszukać w ten sposób, natychmiast należy dzwonić do ko- 
mendy rejonowej policji Warszawa II przy ul. Malczewskiego 
3/5/7, tel. 22 603 11 55 albo na numery alarmowe 997 lub 112.

http://WWW.MSMENERGETYKA.PL
http://WWW.MSMENERGETYKA.PL
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    Kolejny rok kadencji  rady nadzorczej to dobry moment, aby 
pokusić się na pewne refleksje i  wnioski dotyczące funkcjono- 
wania naszej spółdzielni. Jest ona niewątpliwie organizmem 
złożonym i dużym,  jednak pewne obserwacje mają charakter 
uniwersalny i warto się nad nimi pochylić.

Dobra kondycja finansowa to wartość, którą nie zawsze 
doceniamy
   Stan „Energetyki”  jest lepszy niż większości spółdzielni  miesz- 
kaniowych  w Polsce,  jednak nie wszyscy członkowie zdają so- 
bie z tego w pełni sprawę. A fakt ten nie jest wcale taki  oczy- 
wisty i żeby go  docenić trzeba mieć  świadomość, że według 
różnych niezależnych podmiotów zajmujących  się badaniem 
kondycji  finansowej spółdzielni  mieszkaniowych, MSM „Ener- 
getyka”  jest w ściślej czołówce krajowych rankingów. Podkreś- 
lić  trzeba, że na analizy te nie należy patrzeć jedynie jako  na 
przyjemną statystykę dająca władzom spółdzielni powód  do 
satysfakcji, ale przede wszystkim jest to swoista gwarancja 
bezpieczeństwa dla spółdzielców, którzy w jej zasobach posia- 
dają często  najcenniejszy majątek swojego życia, czyli  miesz- 
kanie. Dobra kondycja finansowa to także możliwość szerokie- 
go korzystania ze środków centralnego funduszu  remontowe- 
go (CFR) w celu finansowania kosztownych remontów budyn- 
ków oraz terenów, co bezpośrednio  przekłada się na standard 
naszych osiedli i budynków oraz wartość naszych mieszkań.
 
Zgoda buduje i... remontuje
   Każdy  z nas wybierając się w jakąkolwiek podróż chciałby, 
aby statek czy samolot którym podróżuje, miał obrany cel  po- 
dróży, opracowaną najlepszą, możliwie najkrótsza trasę oraz 
silniki, które zapewnią moc  by  sprawnie pokonać daną odle- 
głość. Nie mniej  ważne są stery  które pozwalają zmierzać we 
właściwym kierunku. Kiedy brakuje kierunku, a stery nie dzia- 
łają właściwie, nawet największa moc nie pomoże w dotarciu 
do właściwego miejsca, co najwyżej zostanie zmarnowana.  
Podobnie jest w organizmie jakim jest spółdzielnia mieszka- 
niowa:  wspólne i  dobrze zdefiniowane cele oraz nastawienie 
na rezultaty  są podstawą do tego, aby pojawiły się efekty,  z któ- 
rych mogą skorzystać  mieszkańcy. Dlatego tak istotna jest ro- 
la Rady  Nadzorczej  i  Zarządu w wytyczaniu  tych kierunków           
w skali  makro  i nie mniej ważna rola rad osiedli  dla skali  lokal- 
nej. Ważne jest także dobre zarządzanie i permanentna kon- 
trola jakości czyli  stery. Każda nowoczesna organizacja po- 

trzebuje tego, aby utrzymywać wysokie standardy  i  się rozwi- 
jać. Dlatego  też za duży  sukces należy uznać wprowadzenie        
w naszej spółdzielni sytemu zarządzania jakością ISO, który   
w połączeniu z zewnętrznymi  audytami  wymusza utrzymanie 
właściwych standardów. Dodatkowo  ze sprawnie działającą 
komisją rewizyjną RN tworzy realny i skuteczny system we- 
wnętrznej kontroli, który daje członkom gwarancje bezpieczeń- 
stwa. 
   Najistotniejsze jest jednak współdziałanie wszystkich orga- 
nów spółdzielni,  tak aby osiągnąć efekt synergii. Budujące 
jest, że wszędzie tam, gdzie zamiast kłótni  i prób destabiliza- 
cji cała energia skierowana była na wspólne szukanie najlep- 
szych rozwiązań oraz najbardziej optymalnych narzędzi  ich  re- 
alizacji efekty mogą być spektakularne. Budynki mogą swoim 
standardem nie odbiegać od nowowybudowanych, a tereny 
osiedlowe mogą zmienić się z dzikich  parkingów i  zaniedba- 
nych klepisk w osiedlowe skwery z eleganckimi alejkami, ław- 
kami i nowoczesnym oświetleniem. To wszystko zależy tylko       
i aż od nas i naszych  decyzji. Praktyka pokazuje, że w tych 
osiedlach,  czy nawet pojedynczych budynkach, gdzie gros 
energii marnowana jest na kłótnie i  wzajemne oskarżenia, nie 
widać efektów zmian na lepsze,  podnoszenia standardu i ja- 
kości życia mieszkańców. Tam zazwyczaj cała moc  idzie na 
blokownie, a nie na działanie. W efekcie mieszkańcy żyją w  gor- 
szych warunkach,  a ich mieszkania są warte średnio nawet aż 
o 1000zł/mkw (!) mniej, niż w sąsiedztwie, gdzie panuje atmo- 
sfera konstruktywnej współpracy i widać jej efekty.

Nasz wspólny cel
   Warto więc sobie uświadomić, że  naszym wspólnym celem 
powinno  być mieszkanie w budynkach  o  jak najwyższym stan- 
dardzie w ładnym i  bezpiecznym otoczeniu  i - co  równie istot- 
ne - bez podnoszenia opłat. Cel ten  w wielu miejscach naszej 
spółdzielni  już został zrealizowany i naszym wspólnym zada- 
niem jest jego dalsza realizacja we wszystkich  osiedlach  i bu- 
dynkach  „Energetyki”. Nie da się jednak tego  osiągnąć  bez do- 
brej woli i współpracy pomiędzy  członkami  spółdzielni, rada- 
mi osiedli  oraz Radą Nadzorczą i Zarządem. Pamiętajmy, że 
współpraca to jedno  słowo, ale stać za nim może wiele wspól- 
nych, konkretnych sukcesów na które wszyscy zasługujemy.

REKLAMA W M6 
JUŻ ZA 100 ZŁ! 

ZAMÓW OGŁOSZENIE MODUŁOWE 6x5 cm 
DOCIERAMY DO 19 200 MIESZKAŃ NA MOKOTOWIE. 

Kontakt: m6@msmenergetyka.pl,  600 38 33 34.

Wspólnie możemy 
dużo zrobić... 
gdy chce się chcieć
Grzegorz Okoński, 
przewodniczący Rady Nadzorczej MSM „Energetyka”

fo
t.
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.I.

mailto:m6@msmenergetyka.pl
mailto:m6@msmenergetyka.pl
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- Dużo mówi się ostatnio o Waszej inwestycji związanej         
z superszybkim Internetem - dlaczego możliwość 
uzyskania tak dużych prędkości internetu budzi takie 
emocje?
Jan Krzysztofek: Dostęp do internetu traktujemy już jak coś 
tak oczywistego, ciepłą wodę w kranie i prąd w gniazdku.         
I nie ma się czemu dziwić, bo statystyczny Polak spędza         
w internecie prawie 5 godzin dziennie. Tu kontaktujemy się 
ze znajomymi, robimy zakupy, gramy, szukamy pracy czy 
oglądamy filmy. W domach internet wykorzystujemy na kilku 
urządzeniach jednocześnie. I chcemy to wszystko robić szyb- 
ko i niezawodnie. Dlatego dobrej jakości sieć internetowa lub 
jej brak wpływa już na wycenę nieruchomości. Orange w tej 
chwili oferuje  Internet światłowodowy w trzech opcjach pręd-
kości 100 Mb/s, 300 Mb/s i 600 Mb/s. Zainteresowanych 
zapraszam do naszych salonów, lub do kontaktu z dedyko- 
wanym doradcą handlowym.

- Czym jest Internet światłowodowy?
J.K.: To Internet oparty na włóknach światłowodowych (FTTH 
-Fiber to the Home), za pomocą których dane przesyłane są 
z prędkością nawet 600 Mb/s – choć w technologia ta daje 
możliwość przesyłania danych w nieograniczonej prędkości   
- dlatego jest to rozwiązania przyszłościowe. Światłowód 
doprowadzony bezpośrednio do mieszkania to nowy poziom 
komfortu korzystania z internetu i multimedialnej rozrywki,       
a prędkość jest niezależna od pogody i obciążenia sieci 
przez sąsiadów. Oferta Internetu światłowodowego od 
Orange jest dostępna samodzielnie lub w pakiecie z telefo- 
nem i TV. I nie ma tu żadnych dodatkowych opłat takich jak 
np. utrzymanie łącza.

- Dlaczego Orange Polska zdecydował się na inwestycję  
w FTTH?
J.K.: Inwestujemy w przyszłość, treści, z których dziś korzy- 
stamy, nie będą zmniejszać swojej objętości. Będą jedynie 
rosnąć i to bardzo szybko. A szybkość internetu już dziś jest 
obok ceny głównym czynnikiem decydującym o wyborze 
oferty dostępu do sieci. Budowa sieci światłowodowej to 
nasza odpowiedź na ich potrzeby. Pozwala całej rodzinie na 
komfortowe korzystanie z zasobów internetu. Przykładowo, 
film o pojemności 3,5 GB przy prędkości 600 Mb/s ściągnie 
w zaledwie 48 sekund. Duża prędkość wysyłania danych do 
sieci ułatwia także publikowanie w sieci własnych treści - 

zamieszczenie wideo w jakości HD np. na portalu społeczno- 
ściowym, zajmie dosłownie kilka sekund.

- A co z dodatkowymi usługami? Słynny Funpack, który 
kojarzę z reklam z Sercem i Rozumem?
J.K.: Oczywiście, warto zdecydować się na cały pakiet usług, 
czyli światłowodowy internet, telewizję HD, z bogatymi pakie- 
tami kanałów oraz telefonem domowym. To bardzo korzystna 
oferta. Otrzymamy też nowoczesny modem z najszybszym 
WiFi oraz dekoder z nagrywarką. Co więcej klient może sko- 
rzystać z systemu rabatów w ramach Orange Open, jeśli do- 
łączy usługi mobilne, czyli telefony komórkowe lub internet 
mobilny.

- Czy można kupić superszybkiego internetu Supernova 
bez wychodzenia z domu?
J.K.: Oferty z Internetem światłowodowym można zamówić            
u doradców Orange, którzy kontaktują się z klientami znajdu- 
jącymi się w zasięgu nowej usługi i mogą odwiedzić ich            
w domu. Jest to świetne rozwiązanie dla osób zabieganych, 
które nie mają czasu na dotarcie do salonu. W najbliższych 
dniach sprzedawcy odwiedzą mieszkańców lokalizacji gdzie 
zakończyliśmy inwestycję w sieć światłowodową. Ponadto 
samodzielnie można umówić taką wizytę w dogodnym ter- 
minie, kontaktując się ze swoim opiekunem osiedla. Kontakt 
do niego znajdziemy m.in. w swoim budynku. Wszystkie 
oferty Orange można zamówić też on-line lub telefonicznie.

- Ile czasu upłynie od zamówienia usługi do momentu 
gdy będzie można z niego korzystać?
J.K.: Przy instalacji światłowodowego Internetu Orange 
oferuje pełne, bezpłatne wsparcie techników w domu klienta. 
To on wybiera dogodny termin, a technicy Orange dostoso- 
wują się do niego. Możliwe jest podłączenie światłowodu już 
następnego dnia po zamówieniu. Zachęcam do kontaktu. 
Odpowiem na każde pytanie.

- Dziękuję za rozmowę.

W sprawie Internetu światłowodowego 
skontaktuj się z opiekunem budynku:
Jan Krzysztofek
Tel. 571 401 906  lub  501 001 411

Internet o prędkości nawet 600 Mb/s? Dzięki technologii światłowodowej z usługi można już skorzystać 
na osiedlach spółdzielni

Najszybszy Internet światłowodowy 
od Orange

Materiał sponsorowany

Rozmowa z Janem Krzysztofkiem, przedstawicielem Orange odpowiedzialnym, m.in. za Mokotów
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PIOTR KŁODZIŃSKI, PREZES ZARZĄDU MSM „ENERGETYKA” PODSUMOWUJE DZIAŁANIA SPÓŁDZIELNI

STAWIAMY NA JAKOŚĆ NASZYCH USŁUG
Szanowni Członkowie MSM „Energetyka”!
    Zbliża się nasze coroczne spotkanie na 
Walnym Zgromadzeniu Członków. Już 
wcześniej Na stronie internetowej spół- 
dzielni udostępnione zostały materiały na 
Walne; dotarły one również do każdej 
z siedmiu naszych administracji.   
    Elementem materiałów jest sprawozda- 
nie Zarządu z działalności w 2015 r. Na 68 
stronach opisu i zestawień tabelarycznych 
staraliśmy się przedstawić Państwu obraz 
naszej działalności, sformułować pro- 
blemy do rozwiązania i zaprezentować 
osiągnięte wyniki. Generalnie możemy 
być zadowoleni, gdyż sytuacja ekono- 
miczna zapewnia bezproblemowe fun- 
kcjonowanie: wpływy pokrywają koszty, 
osiągamy dochód z działalności gospo- 
darczej, dbamy o stan techniczny zaso- 
bów, upiększamy osiedla, z powodze- 
niem realizujemy inwestycje, nie mamy 
kłopotów finansowych. 
   Jakie mamy problemy? Przede wszyst- 
kim nadal nie mamy prawa użytkowania wieczystego do wszystkich 
gruntów zabudowanych budynkami mieszkalnymi. Sytuacja taka po- 
woduje, że część członków zamieszkujących w budynkach całych 
osiedli Stegny Północ oraz Idzikowskiego, a także kilku budynkach 
osiedla Stegny Południe nie może realizować swoich praw ustanawia- 
nia odrębnej własności lokali wynikających z ustawy o spółdzielniach 
mieszkaniowych, bo ustawa o gospodarce nieruchomościami stawia- 
jąc w uprzywilejowanej pozycji byłych właścicieli gruntów i ich spad- 
kobierców – im to uniemożliwia. Nierozpatrzone przez władze War- 
szawy od dziesiątek lat roszczenia blokują uregulowanie prawa użyt- 
kowania wieczystego na rzecz spółdzielni. Wyniki naszych działań je- 
dynie w   niewielkim stopniu spełniają oczekiwania, gdyż rysuje się 
możliwość regulacji prawa do części spośród 5 ha gruntów osiedla 
Stegny Południe. Będziemy nadal mocno walczyć o pozytywne zała- 
twienie przez władze naszych uzasadnionych oczekiwań. 
   Chciałbym podkreślić, że „Energetyka” terminowo reguluje wszyst- 
kie swoje zobowiązania, a posiadane środki finansowe stanowią o na- 

szym bezpieczeństwie, zabezpieczają po- 
trzeby nieruchomości w zakresie uzyski- 
wania pożyczek na realizację kosztow- 
niejszych prac remontowych oraz przej- 
ściowe pokrywane skutków zadłużeń           
w opłatach, przez co nie są one odczu- 
walne przez żadną nieruchomość. 
  Proponowany porządek obrad WZCz       
w zasadzie nie odbiega od ubiegłorocz- 
nego. Proszę zwrócić uwagę, że na po- 
czątku obrad proponujemy zajęcie się 
kilkoma projektami zmian w statucie. 
Liczymy, że przy zapewnieniu niezbęd- 
nego kworum (442 osoby) głosy Państwa 
przesądzą o wyborze rozwiązań propo- 
nowanych przez komisję statutową.  
   Ważnym, jak zwykle, punktem porząd- 
ku obrad będzie głosowanie nad projek- 
tem podziału wypracowanej nadwyżki 
bilansowej. W tym zakresie proponujemy 
kontynuację ulepszania infrastruktury 
osiedlowej – programu zapoczątkowane- 
go w 2015 r.Zadecydują również Państwo 

o uzupełnieniu składu Rady Nadzorczej dokonując wyboru sześciu 
osób spośród kandydatów zgłoszonych przez osiedla.
    Szanowni Państwo, Zarząd starał się przygotować jak najlepiej Wal- 
ne Zgromadzenie od strony organizacyjnej stwarzając odpowiednie 
warunki zachęcające do uczestnictwa.
   Kończąc, chciałbym podkreślić, że nasza spółdzielnia nadal zalicza 
się do najlepszych w kraju. Utrzymanie takiej pozycji to cel, który bę- 
dzie przyświecał nam także w kolejnych latach. Stałe dążenie do dos- 
konalenia świadczonych usług w zakresie zarządzania i administro- 
wania nieruchomościami figuruje jako podstawowy element polityki 
jakości. 
   W imieniu własnym, członków Zarządu i wszystkich pracowników 
MSM „Energetyka” serdecznie zapraszam Państwa do wzięcia udziału 
w Walnym Zgromadzeniu Członków w dniu 11 czerwca 2016 r.

Piotr Kłodziński
Prezes Zarządu MSM „Energetyka”

fo
t.
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Do wynajęcia lokale użytkowe 
w atrakcyjnej lokalizacji           
- w nowym budynku przy         

ul. Bonifacego 70:
-powierzchnia handlowa 36,20 m2            
z możliwością zabudowy na II kon- 
dygnacji (antresoli)

-lokal usługowy 36,70 m2 na II kon- 
dygnacji (antresoli)

Media C.O., elektryczność, woda i WC           
w części wspólnej budynku. 

Szczegółowe informacje 
tel. 784-640-258

ReklamaOgłoszenie własne
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   Ocena pracy Rady Nadzorczej jest jednym 
ze stałych punktów WZCz. Szczegółowy opis 
swojej pracy organ nadzorujący przedstawia 
w przygotowanym sprawozdaniu. Przedsta- 
wia je zebranym przewodniczący Rady,                 
a obejmuje ono okres od czerwca 2015 do 
maja 2016 roku.
    W ciągu ostatnich 12 miesięcy, które obej- 
muje sprawozdanie odbyło się 11 posiedzeń 
plenarnych na których Rada podjęła 94 uch- 
wały - większość z nich dotyczyła skreślenia  
z listy członków osób, które sprzedały miesz- 
kania w spółdzielni. 
   W ostatnim roku Rada i jej komisje sporo 
uwagi poświęciły przeglądowi obowiązują- 
cych regulaminów wewnątrzspółdzielczych 
pod kątem zgodności zapisów ze statutem 
„Energetyki” i  ustawami spółdzielczymi. Ra- 
da Nadzorcza dokonała nowelizacji m. in.: 
regulaminu porządku domowego; regulami- 
nu przyjmowania członków; ustanawiania 
praw do lokali i zamiany mieszkań oraz naj- 
mu lokali mieszkalnych, regulaminu przetar- 
gu o pierwszeństwo zawarcia umowy ustana- 
wiającej tytuł prawny do lokalu mieszkal- 
nego; oraz regulaminu działania M6. Trwają 
prace nad nowelizacjami kolejnych regulami- 
nów, gdyż na wniosek komisji rewizyjnej Za- 
rząd MSM „Energetyka” został zobowiązany 

do przeglądu wszystkich tego typu dokumen- 
tów oraz ich dostosowania do aktualnie obo- 
wiązującego prawa.
   Ponadto w kwietniu tego roku członkowie 
Rady dokonali corocznej oceny członków Za- 
rządu i głównej księgowej w oparciu o infor- 
macje przekazane przez wszystkie komisje. 
Średnia ocena dla czterech ocenianych osób 
wyniosła 4,78 pkt. (w skali od 1 do 6) i była mi- 
nimalnie wyższa niż rok wcześniej, gdy było 
to 4,59. 
    W  sprawozdaniu czytamy ponadto, że Ra- 
da dobrze ocenia pracę pionu ekonomiczno-        
-finansowego Zarządu. Spółdzielnia posiada 
bowiem wysoką płynność finansową i dyspo- 
nuje własnymi środkami na działalność re- 
montową, wspiera osiedla przy regulowaniu 
bieżących zobowiązań płatniczych dzięki 
krótkoterminowym pożyczkom z centralne- 
go funduszu remontowego (CFR).
   Dokument zawiera też rekomendacje odno- 
śnie kierunków działań „Energetyki” w naj-  
bliższym czasie. Wśród nich znajdują się ko- 
nieczność uporządkowania stanu prawnego 
gruntów, uproszczenie procedur korzysta- 
nia ze środków z CFR, a także kontynuacja 
procesów informatyzacji spółdzielni nie tyl- 
ko w zakresie sprzętowym, ale również w ob- 
słudze czynności ogólnych oraz finansowo-  

-księgowych realizowanych w poszczegól- 
nych osiedlach w ramach spójnego, central- 
nego systemu informatycznego.
   Ze szczegółowym przebiegiem prac Rady 
Nadzorczej można zapoznać się dzięki do- 
stępnym dla członków protokołom z posie- 
dzeń plenarnych. Są one publikowane na 
stronie  internetowej spółdzielni i dostępne 
do wglądu w biurze Zarządu oraz w admini- 
stracjach osiedli. 
   Rada Nadzorcza składa się z 24 osób re- 
prezentujących poszczególne osiedla oraz 
członków oczekujących. Liczba miejsc  w  Ra- 
dzie przysługujących danemu osiedlu zależ- 
na jest od wielkości osiedla. I tak po 6 miejsc 
obsadzają Stegny Południe i Sadyba, po 4 Siel- 
ce i Stegny Północ, po jednym przysługuje 
trzem małym osiedlom, swojego reprezen- 
tanta mają również członkowie oczekujący. 
Kadencja w Radzie trwa 3 lata, po czym moż- 
liwy jest ponowny wybór. Po dwóch kaden- 
cjach nie można ubiegać się o kolejny wybór 
przez 3 lata. Podczas najbliższego WZCz do- 
konany zostanie wybór 6 członków: będą to 
po dwie osoby ze Stegien Południe i Północ, 
jedna z Sadyby oraz reprezentant  członków 
oczekujących. 

Przedszkole na Stegnach zbiera na nowy plac zabaw
Przedszkole nr 325 przy ul. Kaspijskiej 5 organizuje zbiórkę pieniędzy na dokończenie modernizacji placu zabaw. Zbiórka za cel stawia sobie 
zgromadzenie 30 tysięcy złotych na dokończenie ciągnącej się już kilkanaście lat przebudowy i modernizacji placu zabaw dla dzieci. Wes- 
przeć placówkę można poprzez internetowy serwis www.zrzutka.pl wybierając zrzutkę publiczną: Modernizacja placu zabaw Przedszkola 
325 na Mokotowie. Zbiórka trwa do 17 czerwca, a dla darczyńców przewidziano specjalne upominki od przedszkolaków.

Źródło: Sprawozdanie Rady Nadzorczej 
na Walne Zgromadzenie 2016 

SPRAWOZDANIE RADY NADZORCZEJ

    Tradycyjnie po zebraniach osiedlowych ukonstytuowały się rady 
osiedli, do których część osiedli wybierała znaczną liczbę nowych 
członków. Jednak nie przełożyło się to na większe zmiany personalne 
w prezydiach. Tylko jedno osiedle zmieniło przewodniczącego rady.
    Spore zmiany zaszły np. na Sadybie, gdzie zebranie osiedlowe pod- 
jęło decyzję o powiększeniu składu rady z 16 do 24 osób. W konsek- 
wencji do rady wybierano aż 13 osób. Duże przetasowanie nie wpłynę- 
ło jednak na skład prezydium - przewodniczącym pozostał Stanisław 
Jakubowski, zastępcami przewodniczącego Zbigniew Paradowski 
oraz Bogdan Szurmak, zaś sekretarzem Janina Nieradka.
    Równie liczne wybory do rady osiedla miały miejsce na Stegnach Po- 
łudnie  -  wybierano 11 osób, z tego 5 członków jest nowych w radzie, 
pozostałym 6 przedłużono kadencję. Zmiany zaszły w prezydium: 
przewodniczącym pozostał Marek Żyszko, ale zastępcą przewodni- 
czącego wybrano Ewę Klimaszewską (wcześniej sekretarz). Funkcję 
sekretarza powierzono Krystynie Reszczyńskiej. Na sąsiednich Steg- 
nach Północ skład rady uzupełniono o 6 osób. Nastąpiła też zmiana       
w prezydium: nowym przewodniczącym został Roman Pietrulewicz, 
zaś dotychczasowa przewodnicząca Beata Maraszek została wice- 
przewodniczącą. Drugą wiceprzewodniczącą pozostała Ewa Ruciń- 
ska, a sekretarzem  Jolanta  Załuska.

     Z kolei na Sielcach zmiana zaszła na pozycji jednego z wiceprzewod- 
niczących  -  wybrano Henrykę Sobkowską. Przewodniczącą pozostała 
Maria Domańska, wiceprzewodniczącym Stanisław Kowalczyk, zaś 
sekretarzem rady Lech Staniszewski. Dotychczasowy wiceprzewodni- 
czący Stefan Kaszczak, został przewodniczącym komisji rewizyjnej. 
Do rady osiedla wybrano 7 osób, z tego 3 nowe, zaś 4 na ponowną 
kadencję.
   Zmiany nie zaszły na małych osiedlach. W przypadku Bernardyńskiej 
przewodniczącym nadal jest Grzegorz Okoński, zastępcą przewodni- 
czącego  -  Anna Kowalewska, zaś sekretarzem  -  Maria Rybak. Do rady 
wybrano 2 nowe osoby. Na Idzikowskiego przewodniczącym pozosta- 
ła Krystyna Śmigielska, zastępcami Jerzy Kowalewski i Krzysztof 
Pawlak, zaś sekretarzem Zenon Parchimowicz. Do rady wybrano 4 no- 
we osoby.  Pracami rady osiedla Stegny Rożek nadal kieruje Tomasz 
Milczarek wspierany przez Marię Czapiewską i Wiesława Otockiego       
w roli zastępców przewodniczącego, oraz Krzysztofa Wawrzewskiego 
jako sekretarza. Podczas zebrania osiedlowego wybrano dwóch 
nowych członków na dokończenie kadencji po osobach, które złożyły 
rezygnację z pracy w radzie.
    W tegorocznych zebraniach osiedlowych łącznie wzięło udział 632 
członków. Najliczniejsze było zebranie na Sadybie - 186 osób, z kolei 
najwyższą frekwencją może się pochwalić osiedle Stegny Rożek - 93 
osoby stanowiące ponad 11 proc. członków. Średnio w skali całej 
spółdzielni frekwencja na zebraniach wyniosła 3,96 proc. i była mini- 
malnie wyższa niż w poprzednich dwóch latach.

CO NOWEGO W RADACH OSIEDLI 
PO ZEBRANIACH OSIEDLOWYCH?

red.

http://www.zrzutka.pl
http://www.zrzutka.pl
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   Badanie jakości świadczonych przez spół- 
dzielnię usług to już stałe narzędzie, które 
dzięki uzyskaniu od mieszkańców sporej ilo- 
ści informacji pomaga lepiej realizować sta- 
wiane przed pracownikami spółdzielni zada- 
nia. W przeprowadzonym w tym roku bada- 
niu średnia ocena ogólnego poziomu zado- 
wolenia, badanego w skali od 1 do 4, wynio- 
sła 3,15 pkt. To rezultat minimalnie lepszy            
w porównaniu z ubiegłym rokiem (3,12).
   Wyniki badania pokazują, jak mieszkańcy 
oceniają działania prowadzone przez spół- 
dzielnię, zaś cykliczność badań pozwala 
sprawdzić czy i jak administracje wyciąga- 
ją wnioski i usprawniają swoje działania. Słu- 
ży temu także utrzymywanie w ankietach sta- 
łych elementów poddawanych ocenie. Zatem, 
podobnie jak w poprzednich edycjach, pyta- 
nia dotyczyły pięciu obszarów: obsługi miesz- 
kańców przez administrację osiedla, rozli- 
czeń i opłat, porządku, remontów i ogólnego 
poziomu zadowolenia mieszkańców poszcze- 
gólnych osiedli. 
   Analiza wyników ankiet pozwala na wnio- 
sek, że na osiedlach poziom satysfakcji jest 
dość duży i w przypadku większości z nich 
wynosi powyżej 3 punktów (gdzie 4 to ocena 
maksymalna). Najbardziej zadowoleni, co po- 
woli staje się normą, są mieszkańcy osiedla 
Idzikowskiego - satysfakcja na poziomie 
3,43, choć po raz pierwszy w badaniu ocena 
jest niższa niż rok wcześniej, gdy wyniosła 
rekordowe 3,61. Drugie miejsce z wynikiem 
3,3 przypadło Sielcom, którego mieszkańcy 
wystawili administracji lepszą niż przed ro- 
kiem notę - wówczas było to 3,17. Na Siel- 
cach widoczna jest pozytywna i pożądana 
tendencja - osiedle to jako jedyne od 2011 
systematycznie poprawia swoją notę i w każ- 
dym kolejnym badaniu jest oceniane przez 
mieszkańców lepiej.
   W tym roku najsłabiej w badaniu wypadły 
Stegny Południe i Sadyba, ale pozytywnie na- 
leży ocenić fakt, że osiedla te bardzo popra- 
wiły swoje oceny względem badania sprzed 
roku. Tylko Stegny Rożek pochwalić się może 
większym wzrostem, niż dwa wspomniane 
osiedla.Ogółem pięć spośród siedmiu osiedli 
odnotowało wynik lepszy niż przed rokiem. 
Słabsze noty swoim administracjom wystawi- 
li jedynie mieszkańcy Idzikowskiego oraz Ste- 
gien Północ. Od ostatniego badania najbar- 
dziej wzrosło zadowolenie mieszkańców Ste- 
gien Rożek - aż o 0,24 punktu. Dodatkowo na 
uwagę zasługuje fakt, że nikt spośród ankie- 
towanych na Rożku nie ocenił swojej postawy 
jako „bardzo niezadowolony” ani „niezadowo- 
lony”. Rok wcześniej takiej odpowiedzi udzie- 
liło tam aż 17 proc. respondentów. W stosun- 
ku do zeszłego roku generalnie spadła liczba 

osób niezadowolonych. O ile w 2015 nega- 
tywnych wskazań nie odnotowano jedynie na 
Idzikowskiego, aktualnie takich odpowiedzi 
nie wskazali respondenci także na Rożku, 
zaś „bardzo zadowolonych” nie ma również 
na  Stegnach Północ i Sielcach.
   Najważniejszym czynnikiem kształtującym 
zadowolenie mieszkańców pozostają dwa ob- 
szary: obsługa oraz remonty. W przypadku 
tych kategorii zanotowano najwyższy współ- 
czynnik wpływu na satysfakcję ogólną. Ob- 
szar obsługa został najwyżej oceniony na 
Idzikowskiego (średnia 4,5; oceny w poszcze- 
gólnych obszarach można było przyznać           
w skali od 1 do 5), Stegny Północ (4,4) oraz 
Sielce (4,4). Najniżej oceniono obsługę na 
osiedlu Sadyba (3,9). Drugi ważny obszar „re- 
monty” najwyżej oceniony został na osiedlu 
Idzikowskiego (średnia 4,1). Relatywnie naj- 
niżej ten aspekt oceniano na Sadybie (3,4). 
Zdaniem dwóch trzecich badanych (68 proc.) 
remonty są wykonywane rzetelnie, a ponad 
połowa (55 proc.) uważa, że są wykonywane 
tam, gdzie ich potrzeba jest największa. Ta 
pozytywna ocena wzrosła w porównaniu z po- 
przednim rokiem i jest najwyższa w historii 
czteroletniego pomiaru.
  Konsekwentnie od lat mieszkańcy wszyst- 
kich osiedli najwyższe noty wystawiają admi- 
nistracji pod względem dbałości o czystość     
i porządek (średnia 4,5). Najlepsze oceny            
- wręcz bliskie ideałowi - w tym obszarze wy- 
stawili mieszkańcy Sielc (4,9) i Stegien Północ 
(4,8). Z kolei najniższe wskazania na wszyst- 
kich osiedlach otrzymały pytania dotyczące 
konkurencyjności opłat (średnia 3,09) - naj- 
więcej zastrzeżeń mają w tym zakresie miesz- 
kańcy osiedla Stegny Rożek (2,66)  - oraz pro- 
wadzenia zebrań (średnia dla spółdzielni 
3,17), tutaj także najwięcej krytycznych gło- 
sów jest na osiedlu Stegny Rożek (2,75). 

   Wyniki ankiety pokazują, że wciąż sporo do 
zrobienia jest w kwestii polityki informacyj- 
nej, w szczególności organizacji zebrań, choć 
sytuacja w tym obszarze systematycznie się 
poprawia. W porównaniu z ubiegłym rokiem 
średnia ocen ze wszystkich trzech pytań skła- 
dających się na obszar informacje i zebrania 
wzrosła znacząco i obecnie najmniej osób od 
2011 roku ocenia ten obszar źle, ale wciąż na 
tym polu najwięcej było niezadowolonych. 
Jednocześnie na pytanie o bieżące informa- 
cje o działaniach na osiedlu jedynie 12 proc. 
ankietowanych stwierdziło, że nie czuje się 
wystarczająco poinformowane. To najniższe 
wskazanie w historii badań. Wierzymy, że 
swoją cegiełkę do tego dokłada także M6.
   Poprawiająca się polityka informacyjna wpły- 
wa też na kolejny obszar, którego dotyczyły 
pytania - rozliczenia. Obecnie konkurencyj- 
ność opłat eksploatacyjnych w porównaniu 
do innych lokalizacji negatywnie ocenia co 
czwarty ankietowany, a jeszcze trzy lata te- 
mu taką odpowiedź wskazało aż 36 procent 
wypełniających ankiety. I odwrotnie - opłaty 
w „Energetyce” za konkurencyjne uznaje 35 
proc. respondentów, gdy w 2013 było to 24 
proc. Jednocześnie znamienna jest bardzo 
duża rozpiętość w ocenie tego aspektu na 
osiedlach wahająca się między 2,66 odnoto- 
waną na Rożku i 3,74 wystawioną przez 
mieszkańców Idzikowskiego.
   Cieszy fakt, że mieszkańcy coraz chętniej 
biorą udział w badaniu - jeszcze w 2014 zwró- 
cono do analizy około 700 kwestionariuszy, 
teraz uzyskano 964. W porównaniu do po- 
przedniej edycji, gdy mieszkańcy oddali do 
analizy 856 ankiet, to wzrost o blisko 13 pro- 
cent.
  Szerszą analizę wyników badania można 
znaleźć na stronie internetowej spółdzielni. 

Mariusz Ilnicki

COROCZNE BADANIE SATYSFAKCJI WŚRÓD MIESZKAŃCÓW: JEST MINIMALNIE LEPIEJ

ADMINISTRACJE IDZIKOWSKIEGO, SIELC 
I BERNARDYŃSKIEJ NAJLEPIEJ OCENIANE

Źródło: „Badanie satysfakcji mieszkańców osiedli spółdzielni MSM Energetyka”, 4business&people.
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Obszar 6.
Kompetencje organów spółdzielni w zakresie inwestycji. 
Nowelizacja w tym obszarze dotyczy doprecyzowania kompetencji 
organów spółdzielni  (RN, zebranie osiedlowe, WZCz) odnośnie po- 
dejmowania decyzji o nowych inwestycjach. Przygotowane zostały 
dwa projekty uchwały, które odmiennie lokują kompetencje w tym 
zakresie - to członkowie dokonają wyboru wariantu głosując za 
wybraną uchwałą. Ponadto przesłanką za dokonaniem nowelizacji 
w tym obszarze jest fakt, że ujmowane w statucie łącznie czynno- 
ści „budowania lub nabywania w celu...” i „nabywania potrzebnych 
jej terenów na własność lub wieczyste użytkowanie” z prawnego 
punktu widzenia są czynnościami różnymi i przez to podlegają 
odmiennym regulacjom. Dlatego nowelizacja rozdziela dotych- 
czasowe zapisy na odrębne, w których obu zagadnieniom poświę- 
cone są osobne punkty. 
W obecnym statucie nie jest jasna relacja pomiędzy decyzjami 
WZCz i zebrania osiedlowego - kluczowy jest zapis, iż „działania 
mogą być wykonywane za zgodą właściwego zebrania osiedlo- 
wego na podstawie uchwały WZCz”. Statut nie określa jednak za- 
sad postępowania przy sprzecznych decyzjach tych dwóch orga- 
nów, np. co w sytuacji, gdy WZCz podejmie decyzję o inwestycji 
bez zgody zebrania osiedlowego? Celem nowelizacji jest wyelimi- 
nowane tego typu wątpliwości. Ponadto, zgodnie z prawem spół- 
dzielczym powyższe kompetencje należą do Rady Nadzorczej, 
mogą być również przekazane WZCz.  O nabywaniu nieruchomości 
-  w myśl prawa -  nie może zaś przesądzać zebranie osiedlowe. 
Konieczne jest doprecyzowanie zapisów odnośnie podejmowania 
ostatecznych decyzji w sprawie budowania lub nabywania budyn- 
ków:
- wariant I: pozostawia rozwiązanie zbliżone do obecnego, tzn. 

działania mogą być przeprowadzone na podstawie uchwały 
Walnego Zgromadzenia podjętej na wniosek właściwego zebra- 
nia osiedlowego;

- wariant II: w odniesieniu do terenu danego osiedla lub terenu 
przylegającego, działania mogą być wykonywane na podsta- 
wie uchwały Rady Nadzorczej tylko na wniosek właściwego ze- 
brania osiedlowego.

Niezależnie od przyjętego wariantu, nie ulega zmianie fakt, iż ini- 
cjującym działanie spółdzielni w tym zakresie jest zebranie osied- 
lowe. Co więcej, przyjęcie nowelizacji sprawia, że kompetencje 
osiedla ulegają wzmocnieniu poprzez precyzyjne opisanie proce- 
dury w statucie, podczas gdy w obecnej formie mamy niedoprecy- 
zowaną rolę WZCz.

Propozycje uchwał dotyczące zmian  w statucie.
Uchwały nr 1 i nr 2. Wskutek zmian prawa, które nastąpiły od mo- 
mentu uchwalenia statutu w listopadzie 2007 roku, część zapisów 
stała się niezgodna z obowiązującymi obecnie przepisami prawa. 
Osiem zapisów wymaga wykreślenia, sześć zmiany. Dostosowanie 

do obowiązującego prawa obejmuje m.in. wydłużenie terminu in- 
formowania o zmianach wysokości opłat zależnych od spółdziel- 
ni. Zgodnie z obowiązującym prawem, brak absolutorium dla 
członka Zarządu nie jest równoznaczny z jego odwołaniem - Rada 
Nadzorcza nie odwołuje takiej osoby z automatu, ale musi prze- 
prowadzić głosowanie w tym zakresie po decyzji WZCz. Należy 
podkreślić, że niezależnie od tej procedury, Walne Zgromadzenie 
zgodnie z zapisami ustawy Prawo spółdzielcze (art. 49 § 4) może 
odwołać członków Zarządu, którym nie udzieliło absolutorium. 
Uchwała nr 3. Dotyczy udzielania pełnomocnictw na WZCz i zosta- 
ła przygotowana w dwóch wariantach: dopuszczającej możliwość 
uczestnictwa w WZCz przez pełnomocnika, lub wprowadzającej 
wyłącznie osobiste uczestnictwo. To członkowie podczas zebra- 
nia zdecydują w głosowaniu, która wersja zostanie zapisana w sta- 
tucie.
Uchwały nr 4 i 5. Zapisy statutu dotyczące warunków, które muszą 
spełniać kandydaci do Rady Nadzorczej i rad osiedli wzbudzają od 
lat kontrowersje. Dlatego komisja statutowa postawiła sobie za cel 
jednoznaczne doprecyzowanie statutu w tym obszarze, jedno- 
cześnie pozostawiając członkom decyzję o wyborze rozwiązania. 
Przygotowano dwie wersje dwóch uchwał porządkujących kwestie 
dotyczące przede wszystkim oświadczeń składanych przez kandy- 
datów do Rady Nadzorczej (uchwała nr 4) i rad osiedli (uchwała nr 
5) pod kątem pozostawania w sporze sądowym ze spółdzielnią.        
W wariancie I kandydaci składają oświadczenie dotyczące pozosta- 
wania lub nie w sporze sądowym ze spółdzielnią. Oświadczenie 
ma charakter wyłącznie informacyjny. Wariant II wprowadza nato- 
miast brak możliwości ubiegania się o miejsca w Radzie Nadzor- 
czej i radach osiedli dla osób pozostających w sporze sądowym ze 
spółdzielnią. Jednocześnie w obu zaproponowanych wariantach 
przyjęto zapis, iż kandydat do organów spółdzielni nie może zale- 
gać z opłatami na  jej rzecz.
Uchwała nr 6. Przyjęcie uchwały umożliwi działanie rad domów-      
-nieruchomości z zebrań domów-nieruchomości we wszystkich 
budynkach wchodzących w skład MSM „Energetyka”. W obecnym 
statucie RDN i ZDN mogą być powoływane wyłącznie w sytuacji 
uregulowanego stanu prawnego gruntu. Przyjęcie nowelizacji umo- 
żliwi funkcjonowanie w/w organów również na terenach o nieure- 
gulowanym stanie prawnym gruntów. 
Uchwała nr 7. Przygotowane zmiany porządkują gospodarkę fi- 
nansową spółdzielni. Zmienione zostają zasady wyliczania wpiso- 
wego ze stałej kwoty, która z upływem czasu ulega dewaluacji, na 
procentowo powiązaną z minimalnym wynagrodzeniem w kraju. 
Drugi element porządkuje - nie zmienia - kompetencje Rady Nad- 
zorczej w tym zakresie. Ponadto uchwała precyzuje i aktualizuje 
zasady tworzenia funduszy w spółdzielni oraz zasady gospodaro- 
wania nimi.
Uchwała nr 8. Dotyczy obszaru 6, który został opisany szczegóło- 
wo powyżej.

Jednym z punktów porządku WZCz będzie nowelizacja statutu. W  M6  sukcesywnie prezentowaliśmy  propozycje zmian             
w statucie spółdzielni przygotowane przez komisję statutową. W tym numerze omawiamy ostatni obszar - inwestycje.
Przed sobotnim walnym przypominamy także zakres tematyczny wszystkich uchwał, które przygotowała komisja 
statutowa.
Do przeprowadzenia zmian w statucie potrzebna jest większość 2/3 głosów. Statut wymaga, by w głosowaniu takim brała 
udział minimum 1/40 członków, czyli 442 osoby. 
Całość materiałów dotyczących procesu nowelizacji statutu jest zamieszczona na stronie internetowej  spółdzielni.

DODATEK O STATUCIE
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   Między 14 a 24 czerwca będzie można od-  
dać głos na wybrany projekt w ramach bud- 
żetu partycypacyjnego. W obszarach w skład 
których wchodzą osiedla „Energetyki” do wy- 
dania jest 2 mln zł. Konkurencja jest jednak 
spora - łącznie zgłoszono prawie 90 projek- 
tów. 
  W rejonie obejmującym Sadybę i Stegny (Re- 
jon D)  jest blisko 40 projektów do wyboru. 
Podobną ilość pomysłów zgłoszono w obsza- 
rze, w który wchodzą Sielce (Rejon F). Prak- 
tycznie od początku inicjatywy w 2014 roku 
aktywnie w przygotowywaniu projektów bio- 
rą udział członkowie i organy spółdzielni. Na 
całych Stegnach i Sadybie (także osiedla Idzi- 
kowskiego i Bernardyńska, oraz stara Sady- 
ba) wybierać można spośród 39 projektów, 
na które zarezerwowano 1,15 mln zł. Wśród 
nich zgłoszone przez OEK „Sadyba” warszta- 
ty fotograficzne i warsztaty teatralne, czy kur- 
sy informatyczne w szkole nr 212 przy Czar- 
nomorskiej, doposażenie placu zabaw przy 
przedszkolu przy ul. Kaspijskiej 5. Zgłoszo- 

no także projekty infrastrukturalne - wymia- 
nę lamp w Parku Dygata, utworzenie małego 
parku przy ulicy Bernardyńskiej, monitoring 
uliczek osiedlowych na Stegnach Północ, czy 
wydzielenie pasów do jazdy w obu kierun- 
kach dla rowerów na jednokierunkowych uli- 
cach Sadyby, m.in. Konstancińskiej. 
    48 projektów zakwalifikowano do głosowa- 
nia w rejonie obejmującym Sielce. Mieszkań- 
cy całego Czerniakowa do wydania mają 860 
tys. zł. Z punktu widzenia członków „Energe- 
tyki” interesujące mogą być m.in. propozycje 
posadzenia 70 drzew na osiedlu Czerniakow- 
ska Wschodnia, ustawienia 44 ławek w róż- 
nych rejonach osiedla, kurs samoobrony, czy 
zajęcia sportowe dla seniorów.
  Niestety podczas weryfikacji projektów 
urzędnicy miejscy odrzucili kilka bardzo inte- 
resujących z punktu widzenia mieszkańców 
spółdzielni. Na Stegnach i Sadybie aż co trze- 
ci zgłoszony projekt został odrzucony lub 
wycofany. Taki los spotkał m.in. dwa projek- 
ty rewitalizacji chodników na ulicach Śród- 

ziemnomorskiej i na św. Bonifacego oraz po- 
mysł budowy boiska do koszykówki przy ul. 
Czarnomorskiej zgłoszony przez Izabelę Fo- 
ryszewską, zastępcę kierownika administra- 
cji  Stegny  Północ.
   Warto się zapoznać z propozycjami spośród 
których można wybierać i poprzeć najlepsze. 
Głosując można bowiem wybrać dowolną 
liczbę projektów, ale należy zmieścić się w 
kwocie wyznaczonej dla obszaru. Głosować 
można tylko jeden raz i tylko w jednej wybra- 
nej dzielnicy. Szczegółowa lista projektów          
i zasady głosowania dostępne są na stronie 
twojbudzet.um.warszawa.pl. Wyniki pozna- 
my 15  lipca.

M6.

Rozwiązanie krzyżówki nr 19 brzmi: „DWIE 
DEKADY GAZETY M SZEŚĆ”. 
Książki pt. „Miłość, zbrodnia, kara” 
autorstwa Heleny Kowalik otrzymują:
1. Urszula  Kassjanowicz, ul. Konstancińska.

2. Barbara  Dąbrowska, ul. Sobieskiego.

3. Elżbieta  Jagniatowska, ul. Sardyńska.
Gratulujemy!   Nagrody do odebrania w sie-
dzibie spółdzielni przy ul. Zwierzynieckiej 
8A za okazaniem dowodu tożsamości.

Dajmy szansę statutowi, a skorzystamy wszyscy
Szanowni Członkowie MSM „Energetyka”!
    Jako komisja statutowa pracujemy już blisko 2 lata. Celu, który przed nami postawiło Walne Zgromadzenie Członków w 2014 roku nie 
udało się zrealizować podczas zebrania 12 miesięcy temu, gdy sprawy nowelizacji zostały skreślone z porządku obrad. Wierzę, że uda się 
to w najbliższą sobotę. Aby tak się stało, potrzebny jest aktywny udział nas wszystkich, członków MSM „Energetyka”. 
    W zeszłym roku zwyciężyła obawa. Obawa, że zmiany mogą zabierać członkom prawa, wzmocnić zarząd, a tak w ogóle to są nie potrzeb- 
ne. Ubolewam nad tym, gdyż wszystkie powyższe argumenty są z gruntu nieprawdziwe. Z całą odpowiedzialnością mogę stwierdzić, że 
przygotowane przez nas propozycje nowelizacji nie zabierają Członkom żadnych praw (zostały przygotowane przez samych Członków), 
nie wzmacniają kompetencji Rady Nadzorczej, czy Zarządu kosztem uprawnień Członków. A przede wszystkim zmiany są potrzebne, gdyż 
ich  wprowadzenie  usprawni działania organów spółdzielni (Rady Nadzorczej, rad osiedli, WZCz) i  -  co równie istotne  -  raz na zawsze 
zakończy szereg sporów, które regularnie odżywają  i niepotrzebne marnują czas i energię organów spółdzielni.
    Od kilku lat statucie naszej spółdzielni są zapisy, które nie mają racji bytu - po prostu są sprzeczne z obowiązującym prawem. Przyczyny 
tego stanu rzeczy leżą poza spółdzielnią - tzw. ustawy spółdzielcze należą do najczęściej zmienianych ustaw w Polsce. W rezultacie kiedyś 
aktualne, dziś są martwymi zapisami i stanowią jedynie wstydliwy dowód na to, że jedna z największych spółdzielni mieszkaniowych w kra- 
ju nie potrafi uporać się nowelizacją statutu. To już wystarczający powód, by przyjąć uchwały nowelizujące zapisy w tym obszarze.
    Przez ostatnie niemal dwa lata robiliśmy wszystko, by Członkowie spółdzielni mieli dostęp do jak najpełniejszej wiedzy o naszej pracy. 
Oprócz prac merytorycznych, przedstawiciele komisji odbyli z zainteresowanymi mieszkańcami praktycznie dwie rundy spotkań - w ubieg- 
łym roku w trakcie zebrań osiedlowych, w tym podczas otwartych posiedzeń rad osiedli. Od początku naszych prac ich przebieg i efekty są 
dostępne na stronie internetowej spółdzielni. Obszerne informacje na ten temat zamieszczane były także na łamach M6. Na  Walnym 
głosowane będą uchwały znane praktycznie od marca 2015 roku.
    Statut nie jest łatwą materią. Dlatego jako przedstawiciele mieszkańców byliśmy wspierani przez zewnętrznego prawnika - jednego z naj- 
bardziej cenionych ekspertów od prawa spółdzielczego, mecenasa Marcina Smoczyńskiego. Nie reprezentował on ani Zarządu, ani Rady 
Nadzorczej, nie narzucał nam tematów prac.  Jego rolą było doradzanie i czuwanie, by naszym propozycjom i przemyśleniom nadać 
odpowiednią, profesjonalną formę i by efektem prac komisji były propozycje zgodne z prawem i poprawne od strony formalnej.
    Komisja statutowa niczego nie narzuca Członkom. W sprawach ważnych, w których możliwe są alternatywne rozwiązania, wybór należy 
do Państwa - spośród ośmiu projektów uchwał, aż cztery zostały przygotowane w dwóch wariantach. Apeluję, by na WZCz rozpatrzyć 
propozycje zmian - zaakceptować, bądź odrzucić. Decyzja należy do nas wszystkich, Członków spółdzielni. Jakakolwiek by nie była, będzie 
krokiem naprzód w procesie unowocześniania statutu naszej spółdzielni, który choć może wydawać się sprawą abstrakcyjną, wpływa na 
bieżące funkcjonowanie spółdzielni. Dlaczego zatem nie usprawnić tego funkcjonowania z myślą o własnym interesie?
        Pragnę też podkreślić, że komisja przyjęła określony harmonogram działań starając się odnieść do wszystkich problemów podniesio- 
nych w zgłaszanych przez Członków postulatach dotyczących niezbędnych zmian w statucie, i kierując się przyjętą w jak najlepszej wierze 
hierarchią ważności tych problemów. Dotychczas  rozpatrzono 6 najważniejszych zagadnień, ale nie wyczerpują one oczywiście kwestii 
wymagających nowelizacji.Członkowie komisji statutowej będą do Państwa dyspozycji podczas WZCz. Chętnie odpowiemy na każde pyta- 
nie - czy to w kuluarach, czy oficjalnie z mównicy. Wierzę, że wspólnie uda nam się podjąć ważne dla nas decyzje.

 Budżet obywatelski - można zgarnąć 
 nawet 2 mln zł

Renata Kołodziej 
Przewodnicząca komisji statutowej MSM „Energetyka”


